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PROCES  VERBAL 

 
Încheiat azi,   15  decembrie    2023   în şedinţa  ordinară a Consiliului Local Cicârlău. 

 Sunt prezenti fizic   13 consilieri din cei  13  in functie .  Participă domnul primar – Sorin Lupse,  
d-nul viceprimar Dănuț Nicolae, Herta Marius Nicolae, consilier personal al primarului  si  secretarul   general 
al comunei Georgela Pop. Şedinţa este deschisă de primarul comunei care  dă citire ordinii de zi :  
 

1. Proiect de hotărâre  privind rectificarea bugetului local pe anul 2023 . 
2. Proiect de hotărâre privind  aprobarea taxelor si impozitelor pe anul 2023 . 
3. Proiect de hotărâre privind  aprobarea Programului anual al achizițiilor publice în comuna Cicârlău 

pentru anul 2023 si  aprobarea   Strategiei  anuale de achizitii publice pentru anul  2023. 
4. Proiect de hotărâre privind   aprobarea documentelor necesare întocmirii contractului de delegare a 

gestiunii a serviciului de iluminat public al comunei Cicârlău, judetul Maramures, Documentația de 
delegare a gestiunii,  caietul de sarcini, criteriile de selecție și instrucțiunile privind organizarea și 
desfășurarea procedurilor. 

5. Proiect de hotărâre privind  aprobarea   actualizării  Devizului general  eligibil si neeligibil al 
obiectivului de investitii ,,Cresterea eficientei energetice si gestionarea inteligenta a energiei  la 
Caminul cultural din localitatea  Bârgău, comuna Cicârlău, judetul Maramures”. 

6. Diverse  
 

Domnul primar –  față de ordinea de zi mai propune aprobarea suplimentarii ordinii de zi cu două 
proiecte : decontarea navetei cadrelor didactice si mandatarea primarului comunei  primarului comunei 
Cicârlău la  votarea în cadrul  Adunării generale  ADIGIDM MM a aprobării / respingerii solicitării de 
modificare  a tarifelor de colectare din cadrul  Contractului  nr. 116/15.05.2019 privind delegarea  gestiuniii 
serviciului de salubrizare si supune la vot ordinea de zi – 13  voturi pentru . 

 Se dă cuvantul domnului presedinte de sedinta Balan Radu Ovidiu, care intreba consilierii locali dacă 
au obiectiuni la procesele verbale anterioare care sunt aprobate in forma prezentată.  

 Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi -  proiect de hotărâre privind rectificarea 
bugetului local  . 

 Este vorba despre  suma de 139 mii lei pentru  plata ajutoarelor de incalzire,   8,5 mii din sponsorizări 
pentru  sarbatoarea pomului de crăciun si  4,23 mii lei din sume defalcate din venit suplimentar. 

 Este supus la vot proiectul de hotărâre -13 voturi pentru  
Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi privind  aprobarea taxelor si impozitelor pe anul 2023 . 
Am propus majorarea impozitelor si taxelor locale cu rata inflatiei publicată pe site-ul INSS  13,8 %. 
 Frentiu Dorin - taxa de gunoi rămâne aceeasi?  
 Domnul primar – deocamdată da. 
 Bledea Ioan  - eu am inteles ca rata inflatiei este undeva la 5,8% 
 Georgela POP – am preluat adresa  de pe site-ul INSS, pe care v-o putem pune la dispozitie . 
 Liviu Pop – este destul majorarea cu 13,8%. 
 Este supus la vot proiectul de hotărâre  13 voturi pentru . 
 Se trece la discutarea punctului  3 de pe ordinea de zi – proiect de hotărâre privind   aprobarea  stategiei si 
a planului anual de achizitii . 
 Domnul primar – dă citire planului de achizitii publice . În functie de bugetul pe care-l vom avea la dispozitie 
anul viitor vom  face si lucrările pe care ni le-am propus.  
 Dorca Nicolae – am vazut că este trecută si reabiltarea sălii de sport de la Cicârlău, am putea  trece si 
extinderea capelei  de la Cicarlau, pe   genul cum s-a facut la Ilba  si eventual facut o imprejmuire. . 
 Doamna Miclăus  - asfaltare strada Pietrar  Bargau, dacă se poate.  
Liviu Pop – in extinderile  la reteau electrica care s-au  propus este cuprinsă si str. Sperantei si strazile 
private? 
 Herta Marius- da , str. Sperantei este cuprinsă, străzile private   sunt cuprinse  in strategia  locală a  
iluminatului stradal, iar in masura in care legislatia ne va permite sa facem investitii pe acestea , vom face. 
 Liviu Pop – cu privire la apă si canalizare , trebuie să facem, ce trebuie făcut. Toată lumea asteaptă apa si 
canalizarea. 
 Domnul primar – canalizarea este cuprinsă în POIM, nu putem să mergem pe alta sursă de finantare. 
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 Liviu Pop – cand a-ti candidat  a-ti promis  că faceti apa si canalizarea , lasati străzile , lasati Turanul  si 
faceti apa si canalizarea. 
 Frentiu Dorin  - de nu stiu cati ani tot aud de  POIM , ce  faceti la Ilba? 
Domnul primar – la Ilba  se face  alimentarea cu apă pe POIM, canalizarea era preconizată că se va face si 
va merge spre Seini , dar a fost scoasă de la finantare, pe motivul că nu se incadrează în standardul de cost  
Trebuie să găsim o altă sursă de finantare  pentru canalizare la Ilba . 
 Frentiu Dorin -   din banii care  sunt la camin se pot cumpara trei case in Baia Mare. Este   exorbitant de 
mult,  sunt cuprinsi bani pentru  scoala  de la Bargau , care va fi folosită o singura data le alegeri. De pe 
vremea lui Zetea ni s-a promis apa canalizare sau tot facut studii de fezabilitate si s-au refacut . Doresc o 
situatie a tuturor  studiilor  de fazabilitate care s-au facut si o situatie a deplasarilor in strainatate. Peste 
Somes toata lumea are apa si canalizare, noi am avut un proiect  pe care l-am retras  pentru apă si de atunci 
tot asteptam POIM-ul  
 Domnul primar – dacă doriti  facem o sedinta in care vă dati acordul să iesim din POIM si sa incercam  prin 
alte fonduri. Am inceput din bugetul local să facem cat putem din alimentarea cu apă . POIM-ul merge foarte 
greu . Este un  proiect care se desfasoara la nivel judetean si  peste tot sunt probleme. 
Frentiu Dorin – foarte multi bani din proiecte merg pe studii de fezabilitate, proiectare , consultantă, asta  nu 
numai la noi, la nivel  national. 
 Domnul primar – aproximativ 90 % merge pe eficientizare, pe structură merg foarte multi bani care nu sunt 
eligibili. În data de 19 decembrie   se va deplasa in teren  comisia judeteana  pentru inundatiile pe care le-am 
avut. Pentru dâlma de la Ilba ne cer un studiu de fezabilitate , studiu geo si  deziv  de lucrări. 
Alina Buda -  
Frentiu Dorin – trebuie intervenit si la iesirea dinspre Sabisa si intre Ilba si Cicarlau. 
 Viceprimar – la Ilba s-au facut 119 metri liniari, santul este pe diagonală, peste proprietăți private. Am luat 
legatura in toamna să  intervenim să desfundăm santul si  unii proprietari nu  si-au dat acordul.  
 Frentiu -  trebuie intervenit si  la calea ferată  
 Bledea Ioan – aveti adresa catre Apele Romane ? . Ei au  harta grafică a canalelor care s-au astupat, este 
foarte bine ce s-a facut, mai trebuie  continuat  mai departe. 
 Domnul primar – da, este adresă. Momentan nu putem intervenii, este foarte moale. 
 Liviu Pop – si la peninsulă trebuie rezolvata problema cu scurgerea apelor, apa afectează putul. 
Ovidiu Balan – dacă iesim din POIM ce sursă de finantare avem? 
 Frentiu Dorin – nu putem iesi din POIM, tot tărăgănează proiectul acesta , nu avem nici o alta sursă de 
finantare pentru un proiect asa mare. 
 Domnul primar -  a fost retras proiectul de alimentare  de pe CNI si  s-a depus pe  322 si s-a pierdut 
finantarea, pe vremea domnului Zete. 
 Frentiu Dorin – dacă  ajungeau la o intelegere cu Ardeleanu , primarul  de la Tauti , aveam apă si 
canalizare. 
 A venit Adisul pe vremea domnului Sabou, care  au promis apa si canalizarea, tot asa a fost si cu pompele 
de la Ilba si nu s- a dorit preluarea de catre domnul sabou, acum nu se mai poate. Trebuie să  ai sange , să 
risti ca să poti face ceva. Nu s-a dorit. Trebuie să vedem ce putem face pe surse proprii , sa facem extinderi. 
 Liviu Pop – la scoala din Bargau ce se face? Pentru ce-l vom folosi? 
 Domnul primar – holul , camera si baia . 
 Danut Nicolae – anul viitor o sa trebuiasca  refacut si acoperisul 
 Frentiu Dorin – pentru sectie de votare , la alegeri  
 Domnul primar – putem să-l închiriem pentru  activități ulterior   
Liviu Pop – trebuie introdus gazul pe strada Zorilor 
Domnul primar – este cuprins în plan pe   extinderi la Cicarlau  
Jurje Andrei – să se facă atunci si la Ilba strada Garii , este intens circulată,  este capela acolo, la 
înmormântări , merge lumea la palincie. Si să  se facă extindere la iluminatul stradal  pe partea  de la vale. 
 Bledea Ioan – cu scoala din Handal ce facem , să accesăm un proiect  pentru reabilitare. 
 Domnul primar – chiar ieri am avut o discutie cu cineva pe aceasta temă. Clădirea este veche, din  1916  
aproximativ ,nici un  expert nu-si mai pune stampila  pe expertiză.   Cel mai bine si mai rentabil din punct de 
vedere economic la asftfel de clădiri este să le demolezi si să le construiesti din nou.  Marea majoritate a 
proiectelor  merg pe eficientizare , iar la partea de structură  intra foarte multi bani pe neeligibil, deoarece 
clădirile sunt vechi. Trebuie să facem o intabulare  acolo, scoala nu este  intabulată. Anul viitor se implinesc 
3 ani de cand nu mai este activitate  didactică acolo si   putem obtine avizul usor. 
 Frentiu Dorin - cladirea este bună   
Bledea  ioan – trebuie protejată cumva , dacă nu  s-o vindem , s-o scoatem la licitatie poate  ar cumpăra-o 
cineva.  
 Liviu Pop – strada pPompelor nu se poate asfalta? 
 Jurje Andrei – atunci să se asfalteze  si strazile din Ilba  care sunt   neasfalltate. 
 Este supus la vot proiectul de hotărâre 
 Bledea Ioan – cu modificări? 
 Domnul primar – da  
 13 voturi pentru  
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 Se trece la discutarea punctului  4 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind   aprobarea 
documentelor necesare întocmirii contractului de delegare a gestiunii a serviciului de iluminat public al 
comunei Cicârlău, judetul Maramures, Documentația de delegare a gestiunii,  caietul de sarcini, criteriile de 
selecție și instrucțiunile privind organizarea și desfășurarea procedurilor. 
 Domnul primar -  după   ce am facut lucrarea de modernizare a sistemului de iluminat public suntem obligati 
să delegam serviciul de iluminat  catre o firma care sa asigure mentenanta pe tot sistemul . 
 Bledea  Ioan – în strategie  să fie cuprins si capetele unde trebuie facute extinderi : Cicârlăut ,  Căliman, 
Durogram . 
 Herta Marius – se poate actualiza strategia , în cazul în care nu au fost  incluse toate  extinderile.  
 Este supus la vot proiectul de hotărâre  - 13 voturi pentru  
  Se trece la discutarea punctului 5  de pe ordinea de zi   - Proiect de hotărâre privind  aprobarea   
actualizării  Devizului general  eligibil si neeligibil al obiectivului de investitii ,,Cresterea eficientei 
energetice si gestionarea inteligenta a energiei  la Caminul cultural din localitatea  Bârgău, comuna 
Cicârlău, judetul Maramures”. 
 Domnul primar – din cauza unor modificări legislative, nu s-a putut scoate la licitatie proiectul , fiind necesar 
actualizarea  devizului general   al proiectului . 
Danciu  Vasile Cristian – cheltuielile suplimentare sunt foarte mari, la pretul asta se poate face un camin de 
la zero la standarde europene.   Am făcut eficientizrea energetică la  hotelul Rivulus care nu a costat atat.  
La organizare de santier ei isi aduc o baraca pe care au folosit-o si la alte lucrări si iau bani, platesc curentul,  
utilitățile. 
Liviu Pop -  la Gradinita Cicarlau este foarte  mult , la ce consolidări se fac. 
 Domnul primar – la Gradinita  este vorba de eficientizare energetica , structura   nu este eligibilă prin proiect.  
 Frentiu Dorin -  în momentul în care se incarca pe SEAP , cu noile valori la licitatie o sa vină tot domnul 
Cardos. 
Liviu Pop – de ce nu l-a luat de la inceput? 
 Frentiu Dorin – a asteptat să crească pretul  
 Domnul primar – la licitatie poate participa oricine  si cei din comuna, dar nu pot eu să-i oblig  să-si faca 
firme. 
 Este supus la vot proiectul de hotărâre  
 12 voturi pentru, domnul Bledea împotrivă   
 Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi – decontarea navetei  cadrelor didactice    pe luna 
octombrie 2023  cu suma de  4709 lei. 
 Este supus la vot proiectul de hotărâre 13 voturi pentru 
Se trece la discutarea punctului  7 de pe ordinea de zi  privind mandatarea primarului comunei Cicârlău la  
votarea în cadrul  Adunării generale  ADIGIDM MM a aprobării / respingerii solicitării de modificare  a tarifelor 
de colectare din cadrul  Contractului  nr. 116/15.05.2019 privind delegarea  gestiuniii serviciului de 
salubrizare. 
 Domnul primar – ce au cerut cei de la Drusal  este exorbitant , au crescut salariile si preturile , dar si asa  
sunt valori foarte mari  . 

 Este supus la vot proiectul de hotărâre si se hotărâste  să se voteze respingerea solicitării de 
modificare  a tarifelor de colectare din cadrul  Contractului  nr. 116/15.05.2019 privind delegarea gestiunii 
serviciului de salubrizare în zona de colectare 1 – Sârbi . 13 voturi pentru  

Diverse  
Domnul primar – am avut inundatii, am  fost pe teren  , pretul la lemnele pentru populatie o să 

incercam să rămână tot asa . 
 La Ilba   o să facem receptia la gaz. 
 Simona Bozga – s-au solicitat informatii   cu privire la  cat s-a încasat prin platforma online  150.500 

lei din totalul incasat de 3.350.000 lei . Rata de colectare este undeva la  45%. 
 Liviu Pop – ce facem cu restul , cei care nu platesc, ce măsuri luăm  împotriva celor care nu plătesc. 
 Primar -  cat putem să-i contrângem , în limitele legi, o facem. Se fac executari,  dar omul  daca 

vrea să plateasca debitul fara  dobanda si penaliate o face , dacă nu tot o plateste cu penalități. 
Liviu Pop – sunt persoane care nu platesc de-a lungul timpului , iar pentru ei trebuie să platim toti, 

trebuie constrânsi să plătescă, poate vine o amnistie fiscală si iar nu platesc. 
Bledea Ioan – si din astea 45 % doi sunt restanti.  
 Liviu Pop -  trebuie să facem ceva  cu apa care sta la peninsulă , este foarte bine că s-au facut 

lucrările , dar mai trebuie  facut în continuare.  
 Străinasii vin si aruncă mizeriile la   Pompe  ,   trebuie luate măsuri si pentru  cei care nu-si curată 

santurile.  
 Bledea Ioan – la Bargau este o balustradă răsturnată  , trebuie facuta o adresa catre cei de la DN 

să-si curete santurile .  
 Întrebă dacă  instalatia de sonorizare de la camin  va mai fi pusă în functiune,  panoul de incalzire a 

apei   la camin si  dacă tot este  functionabil   proiectul de digitalizare să inregistrăm sedintele consiliului local   
 Danciu Vasile Cristian -  este   eficient sistemul de iluminat public? 
 Herta Marius  - doar peste un an o să putem să facem o  confruntare. 
 Bledea ioan – se poate face si lunar 
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 Domnul primar-  trebuie să  tinem seama ca in Vii , de exemplu am montat  corpuri de iluminat pe 
fiecare stâlp , înainte era doar pe  al doilea stalp . 

 Bledea Ioan – pe strada Izvorului nu este pe fiecare stalp 
 Domnul primar – o să completăm 
 Miclăus Maria  -  dacă se poate să se intervină impotriva celor care deja folosesc petardele 
 Cadar Gheorghe-  a-ti primit o sesizare de la doamna Roman , ce s-a intamlat acolo. 
 Domnul primar – am fost initial cu Vasile , cand au fost  ploile ,  ulterioar am fost si cu prefectul, care 

a fost sesizat de domna Roman , trebuie facut un sant pentru a da drumul apelor sau s-o sustinem financiar 
să-si facă o subtraversare   pe sub gar. , dintr-un  camin de colectare . 

 Balan Radu Ovidiu -  daca s-ar putea    trimite adresa catre cei de la drumuri  să ia măsuri,  este o 
groapa in fata casei si vecinul reclama ca  i se scutura casa .                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

Nemaifiind alte discutii pe ordinea de zi se declară închisă sedința  ordinara a consiliului local.  
 
 
 
 
 
 
       PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                                                CONTRASEMNEAZĂ  
                                                                     SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI CICÂRLAU 
         Radu Ovidiu BALAN                                                          Georgela POP      


